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Ročník XLIII říjen 2019 číslo 5 

SLOVO MÁ STAROSTA 

Vážení spoluobčané, 

pohledem do archivních materiálů zjišťuji, kolik historicky 

důležitých rozhodnutí se uskutečnilo právě na přelomu 

letního a podzimního období. Ne jinak tomu bylo i letos, kdy 

některá přijatá usnesení zastupitelstva městyse budou 

mít přesah i do budoucích let. Zastupitelé městyse  

se počátkem letošního podzimu sešli celkem dvakrát. 

Nejprve se uskutečnila pracovní porada členů zastupitelstva, 

na níž zúčastněné zastupitele rada městyse s týdenním 

předstihem blíže seznámila s aktuální problematikou, která 

byla následně řešena na zasedání zastupitelstva městyse.  

Vlastní schůze ZM č. 6 se uskutečnila dne 7. 10. 2019 od 18.00 

hodin ve velké zasedací místnosti úřadu městyse, kdy v rámci 

avizovaného programu ve vyvěšené informaci i vyhlášené 

informaci veřejným rozhlasem o konání schůze proběhly 

nejprve administrativní body jednání, včetně kontroly 

usnesení z posledních dvou schůzí zastupitelstva a podaných 

zpráv o činnosti, a to jak rady městyse, tak servisní organizace 

Služby Brozany s.r.o. Pak následovaly body jednání s vazbou 

na účetnictví městyse a schválen byl také bezúplatný 

převod pozemků do majetku městyse. 

Následně byli zastupitelé i přítomní občané v rámci Zprávy  

o realizovaných i připravovaných projektech radou městyse 
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informováni za prvé o postupu prací při rekonstrukci budovy 

ZŠ v rámci současné dotace a za druhé o redukci prací, které 

měly být součástí druhé žádosti o dotaci na SFŽP, o které jsem 

v minulosti již ve zpravodaji informoval. V rámci ní jsme 

předpokládali zateplení obálky budovy včetně nové fasády, 

výměny oken a rekonstrukce vchodových dveří, dále 

výstavbu nové kotelny, nového topení a rekuperace 

vzduchu v učebnách. Celková hodnota tohoto projektu, kde 

jedno vyžaduje druhé za účelem získání nejvyšší možné 

energetické úspory, se vyšplhala na 18,5 mil. Kč, ale dotace 

by činila pouze 6,5 mil. Kč. Dotační podmínky jsou totiž 

nastavené tak, že výši dotace lze získat právě podle 

předpokládané energetické úspory, čemuž nejlépe vyhovují 

„moderní“ jednoduché nezateplené budovy, ne tak naše 

starší budova se silnými obvodovými stěnami a členitou 

fasádou. Vzhledem k potřebě spolufinancování vlastními 

prostředky (včetně neuznatelných nákladů) ve výši 13,8 mil. 

Kč, rozhodla rada městyse tento projekt zredukovat  

na nezbytně nutné operace a zaplatit je z rozpočtu městyse. 

Tedy novou energeticky úspornou kotelnu, pouze nové 

topné rozvody, nová plastová okna, nové stropy  

v chodbách a fasádu. Tím se finanční nároky městyse sníží 

řádově na 6 mil. Kč bez DPH a nebudeme se muset potýkat 

s podmínkami dotace. Předpokládáme, že to bude 

předmětem prací o letních prázdninách. Letos pouze 

nezbytná instalace podvěsných stropů v chodbách a jako 

poslední generální úklid budovy, abychom umožnili návrat 

všech žáků a učitelů do budovy v lednu hned po zimních 

prázdninách. 

V rámci téže zprávy byli přítomní informováni o důvodech 

zastavení prací na řešení brownfieldu pro podnikatelské 

využití (kravíny), který jsme chtěli řešit komplexně. Ačkoliv byly 

na červencové schůzi ZM vyvolány pochybnosti o vysokém 

nároku na finanční spoluúčast při řešení brownfieldu pod 

názvem RP Brozany, a to ve výši 29,2 mil. Kč při využití 

maximální dotace 46,2 mil. Kč, přijali jsme důležité usnesení  

a následně podali Žádost o zařazení do Programu (formulář 
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B). Po jejím podání nás navštívil sám vedoucí odboru správy 

dotačního programu z ministerstva průmyslu a obchodu 

spolu s administrátorkami Czech-Investu, kteří brownfield 

chtěli vidět, a pak se nám snažili poradit, jak zvýšit úspěšnost 

jeho přijetí do programu. I když neskrývali, že se jim projekt 

líbil, tak nám doporučili, abychom jej řešili metodou  

per partes, česky řečeno po částech. Proto byl projekt lehce 

změněn s tím, že bychom řešili nejprve společnou vstupní část 

a postupně podle získávání podnikatelů reinvestovali 

prostředky spolu s dalšími nemalými vlastními prostředky  

do dalších fází. To snížilo nákladovost v první části  

na pouhých 15,2 mil. Kč, ale celkem bychom využili dotace 

pouze z 82 % a potřeba vyšších vlastních prostředků by byla 

nevyhnutelná.  

Zjištění těchto skutečností se shodou okolností časově 

potkalo s vyhlášením nových podmínek národního Programu 

výstavba pro obce, v němž byly navýšeny sazby  

za rekonstrukci a výstavbu sociálních bytů. Protože lze tento 

program využít k řešení níže uvedeného záměru*, který se pro 

nás všechny stal prioritním, rozhodla se rada městyse záměr 

řešení brownfieldu upozadit a prozatím dále neřešit. 

Tím jsme plynule přešli k diskusi o možné 

rekonstrukci/přestavbě budovy bývalého ředitelství statku, 

číslo popisné 308, jinak zvané Bílý dům*. Rada městyse 

prozatím obdržela od projektových manažerů studii s návrhy 

několika variantních řešení. Všechna však vychází ze vstupní 

podmínky, že žadatel – městys musí nemovitost vlastnit! 

Vlastnit jej v současné době může jedině na základě koupě, 

k čemuž může dojít jen dohodou dvou smluvních stran, kdy 

jedna chce koupit a druhá tedy prodá, i když nemusí! Aby se 

stal městys vlastníkem prázdné nemovitosti, pak se do této 

pomyslné rovnice musí dosadit 43 mil. Kč. To jsou, kromě 

dalších, základní parametry schváleného usnesení, na jehož 

základě je nyní tvořena Smlouva o budoucí Kupní smlouvě. 

Kromě toho je již zadáno zpracovávání stavební 

dokumentace a byla uzavřena smlouva s firmou, která bude 
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administrovat jak žádost o dotaci, tak průběh realizace, tak 

monitoring udržitelnosti projektu. 

V souvislosti s předchozími informacemi pak došlo  

k projednání posledního bodu programu, který vlivem svého 

dopadu již vešel v povědomí většiny občanů. Přesto sděluji, 

že Zastupitelstvo městyse Brozany nad Ohří vydalo Obecně 

závaznou vyhlášku č. 2/2019, o stanovení místního 

koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí, kde  

je stanoven tento koeficient ve výši „4“ s účinností od 1. 1. 

2021.  

Vážení spoluobčané vězte, že rada městyse několikrát 

projednávala tento nepopulární krok s návrhem řešení ve výši 

„5“, protože si je plně vědoma vysoké finanční náročnosti 

projektu. Nelze ale dopustit, aby snad byl nějak výrazně 

paralyzován rozpočet, potažmo chod městyse v době,  

kdy je více než naléhavostí potřeba řešit negativní přímé  

i nepřímé vlivy v současné době tak úspěšného podnikání  

ve shora uvedené budově. Tyto negativní vlivy, zasahující  

do života stále více občanů, ovlivňují také chod úřadu 

městyse a kradmo zvyšuje nároky na rozpočet městyse. 

O rozšiřování těchto negativních vlivů v obcích svědčí 

zvyšující se četnost vašich stížností, letos již i několik incidentů 

na veřejnosti, které musela řešit policie.  

Vězte rovněž, že se nejedná o jednoduché hlasování. Vámi 

volení zastupitelé se museli poprat s mnoha odůvodněními 

pro a proti, aby mohlo být schváleno alespoň kompromisní 

řešení výše koeficientu. Tento kompromis není pro vlastníky 

nemovitých věcí nic příjemného, s tím lze souhlasit. Zastupitel 

má ale povědomí odpovědnosti za rozpočet. Neschválení 

usnesení, tedy ponechání původní výše koeficientu, může 

zpětně vyvolat dotaz, proč dopouští, že i při tak vysokém 

nároku na rozpočet umožní vybírat jen 58 % daně 

z nemovitých věcí. Uvádím jen příklady z mnoha takových 

myšlenek. Proto si dovolím jako správce rozpočtu vyslovit 

poděkování, že v sobě zastupitelé nachází odvahu hlasovat 

i pro tak nepopulární usnesení. Rada městyse je však 
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přesvědčena, že budou mít pro obě obce příznivé dopady. 

Závěr schůze ZM obstarala jako vždy diskuse,  

kdy na položené dotazy bylo všem odpovězeno. 

Vážení spoluobčané, předpokládám, že čtení dalších 

stránek zpravodaje již bude daleko příjemnější. Proto  

mi dovolte závěrem, abych všem popřál hezký podzim,  

aby se vám podařilo nacházet pozitivní energii pro další 

práci, a zároveň všem přeji hodně zdraví a rodinného štěstí. 

 

Ing. Václav Bešta, starosta městyse 
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INFORMACE ÚŘADU 

ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

29. listopadu jsou všichni občané srdečně zváni na náměstí, 

kde od 17.30 proběhne slavnostní rozsvěcení vánočního 

stromu. O hudební doprovod se postará Mgr. Pavel Šourek  

se svým žesťovým kvintetem a pěvecký sbor pod vedením 

Mgr. Jany Harazímové. 

Doporučujeme přinést si svůj vlastní hrneček (ale není to 

podmínkou). Výborný svařák od Novotných bude určitě lépe 

chutnat takto, než z plastového kelímku. Navíc tím alespoň 

trochu předejdeme zbytečnému jednorázovému odpadu. 

 

OTEVÍRACÍ DOBA V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ  

Sběrný dvůr  

ÚT 24. 12. ZAVŘENO   ČT 26. 12. ZAVŘENO 

SO 28. 12. 10.00 – 13.00   NE 29. 12. 14.00 – 17.00 

ÚT 31. 12. ZAVŘENO 

Od 2. ledna platí běžná pracovní doba. 

 

Úřad městyse  

PO 23. 12. 07:00 – 11:00         PÁ 27. 02. ZAVŘENO 

PO 30. 12. 07:00 – 11:30, 12:00 – 17:00        ÚT 31. 12. ZAVŘENO 

  

Pošta  

ÚT 31. 12. 07:30 - 11:00 

Všechny ostatní dny normální pracovní doba. 

 

Termíny vývozů sběrných nádob na komunální odpad pro 

rok 2019/2020. 

Vývozy se budou konat vždy každý sudý týden v pátek. 

Popelnice musí být vystavena vždy do 06:00 hod ráno v den 

svozu a nesmí obsahovat žhavý popel. Na staré samolepky 

se bude vyvážet do konce ledna 2020. Od 07. 02. 2020 musí 

být nalepena samolepka pro rok 2020. 
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Týden Den Datum Samolepka 

44 Pátek 1.11.2019 2/2019 

46 Pátek 15.11.2019 2/2019 

48 Pátek 29.11.2019 2/2019 

50 Pátek 13.12.2019 2/2019 

52 Pátek 27.12.2019 2/2019 

2 Pátek 10.1.2020 2. pol./2019 

4 Pátek 24.1.2020 2. pol./2019 

6 Pátek 7.2.2020 nová 1/2020 

8 Pátek 21.2.2020 1/2020 

10 Pátek 6.3.2020 1/2020 

12 Pátek 20.3.2020 1/2020 

14 Pátek 3.4.2020 1/2020 

16 Pátek 17.4.2020 1/2020 

18 Pátek 1.5.2020 1/2020 

20 Pátek 15.5.2020 1/2020 

22 Pátek 29.5.2020 1/2020 

24 Pátek 12.6.2020 1/2020 

26 Pátek 26.6.2020 1/2020 

28 Pátek 10.7.2020 2. pololetí 2020 

30 Pátek 24.7.2020 2/2020 

32 Pátek 7.8.2020 2/2020 

34 Pátek 21.8.2020 2/2020 

36 Pátek 4.9.2020 2/2020 

38 Pátek 18.9.2020 2/2020 

40 Pátek 2.10.2020 2/2020 

42 Pátek 16.10.2020 2/2020 
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30 LET SVOBODY 

OSLAVY 30 LET SVOBODY V BROZANECH NAD OHŘÍ 

Brzy nás čeká významné výročí. Celá republika  

si bude připomínat 30 let od Sametové revoluce.  

17. listopadu 2019 se v naší obci uskuteční OSLAVY 

30. LET SVOBODY. V Sokolovně bude od 10 do  

17 hodin probíhat výstava výtvarných prací 

dětí MŠ a ZŠ Brozany nad Ohří. Od 14.15 proběhne koncert 

Brozanského školního sboru pod vedením Mgr. Harazímové. 

Od 14.30 koncert pěveckého sboru Melodie z Libochovic.  

V 17.00 se sejdeme na náměstí u pomníku, kde společně 

zapálíme svíčky. Pro děti bude opět připravena stezka při 

svíčkách na historickou tvrz.  

V novodobé historii je listopad 1989 nejzásadnějším milníkem 

nás všech. Mnoho lidí zapomíná a s nostalgií se často 

v myšlenkách vrací do dob normalizace. Málo  

si připomínáme, jak byla tato doba ustrašená  

a nesvobodná. Připomeňme si důležitá fakta. 

KOMUNISTICKÝ REŽIM V ČESKOSLOVENSKU 1948–1989 

 Milada Horáková a 247 mužů popraveno 

 4495 osob zemřelo ve věznicích 

 200 000 politických vězňů 

 170 938 občanů uprchlo 

 280 osob zabito při pokusu překročit hranice 

Neměli bychom také zapomínat na UDÁLOSTI LISTOPADU 

1939, kdy proběhlo zavírání českých vysokých škol. Bylo 

zastřeleno devět představitelů studentských spolků, 1200 

studentů bylo transportováno do koncentračního tábora 

Sachsenhausen. O možnost studovat bylo připraveno 15 172 

studentů, bez práce se ocitlo 513 profesorů, 475 docentů  

a 345 dalších pedagogů. Dne 17. listopadu 1941 byl 

v Londýně vyhlášen MEZINÁRODNÍ DEN STUDENSTVA. 
/Zdroj: VOJENSKÝ HISTORICKÝ ÚSTAV PRAHA, AMNESTY INTERNATIONAL/ 

Mgr. Martina Danišková 
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TJ SOKOL INFORMUJE 

SOKOL SPOLU  

20. září 2019 se v naší jednotě uskutečnila 

celorepubliková akce „SOKOL SPOLU“.  

Ve sportovní hale proběhlo ukázkové cvičení pro veřejnost. 

K vidění byla také miniexpozice historie TJ Sokola Brozany. 

TURISTICKÉ VÝLETY  

Tento podzim začneme organizovat turistické výlety  

do Českého Středohoří. Výlety plánujeme na každou druhou 

sobotu a délku a náročnost přizpůsobíme zájemcům.  

V listopadu máme v plánu 2. listopadu výlet na Varhošť  

a Holý vrch z Hlinné 16. listopadu výlet na Košťálov z Třebenic 

30. listopadu výlet na Kalich a Pannu z Třebušína Zájemci 

ozvěte se na telefonní číslo 602 426 442 - Miluše Pojerová. 

DEN SOKOLSTVA 

8. října si připomínáme Den sokolstva. Dne 8. 10. 1941 bylo 

gestapem pozatýkáno na 1500 sokolů. Sokolové byli nejlépe 

organizovanou odbojovou skupinou v protektorátu, proto se 

jich Heydrich oprávněně bál. Organizaci Sokol nechal 

rozpustit. (Další činnost Sokola přerušila na dlouhá desetiletí 

komunistická vláda.) Tento den si Sokol připomíná jako 

Památný den Sokolstva. V letošním roce je to také poprvé 

uznán jako významný den ČR. 

V Brozanech se uskutečnil první ročník – VEČER SOKOLSKÝCH 

SVĚTEL. V 18 hod. jsme se sešli u sochy sv. Jana 

Nepomuckého, kde si účastníci poslechli něco málo z historie 

k tomuto významnému dni. Poté následoval lampionový 

průvod až pod doksanský most, kde jsme vypouštěli světelné 

lodičky po Ohři. Symbolicky jsme si tím připomněli všechny 

sokolské oběti v boji za svobodu. I přes déšť a nepříznivé 

počasí se akce zúčastnilo 117 dětí a dospělých! Děkujeme. 



11 

 

ŠKOLENÍ CVIČITELŮ  

12. října 2019 se naši cvičitelé zúčastnili v Litoměřicích 

celodenního doškolení cvičitelů župy Podřipské.  

Na programu byl kruhový trénink, volejbal, badminton, 

zdravotní cvičení, dopomoc a záchrana při cvičení.  

 

SOKOLSKÝ BĚH REPUBLIKY 

28. října 2019 se v Terezíně konal první ročník závodů Sokolský 

běh republiky. Z naší jednoty se přihlásilo 15 malých 

závodníků, kvůli zdravotním problémům vyrazilo závodit 

nakonec jen 13 dětí, s doprovodem cvičitelek: Dvořáková H., 

Dvořáková N. a Šifaldová M. I přes velkou konkurenci jsme 

získali 5 medailí! Nikola Kafková (3. místo ve starším žactvu), 

Martin Pasnišin (2. místo ve starším žactvu). V kategorii 

nejmladší žactvo jsme obsadili celou bednu vítězů! 3. místo 

Tobiáš Medek, 2. místo Matěj Kalaš a 1. místo Ondřej Mikyna. 
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Vítězům moc gratulujeme a všem zúčastněným díky za 

reprezentaci našeho Sokola! Do příštích let by se Sokolských 

běh republiky měl stát k tomuto významnému datu 

každoroční tradicí.  

 

 

17. LISTOPAD 

17. listopadu v 17 hod. se uskuteční tradiční rozsvěcení svíček 

u pomníku na náměstí. Protože si letos připomínáme 

významné výročí 30 let od Sametové revoluce, v úvodu toho 

Zpravodaje a na plakátku se dozvíte více informací 

k chystaným oslavám 30 LET SVOBODY. Všichni jste srdečně 

zváni!  
Za TJ Sokol Brozany: Mgr. Martina Danišková 
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MYSLIVCI INFORMUJÍ 

Léto se k nám již otočilo zády a podzim plný rozmanitých 

odstínů žluté a rudé obarvuje naše okolí a připravuje nás na 

pomalu se přibližující chladné období, kdy hlasy zpěvných 

ptáků utichají, a příroda se uchyluje k blížícímu se zimnímu 

odpočinku. V této době veškerá srstnatá zvěř začíná 

přebarvovat (měnit postupně osrstění a připravovat se tak na 

nadcházející zimu), srnčí zvěř tvoří společné tlupy a divoká 

prasata a jezevci dělají vše pro to, aby nabrali co nejvíce 

tukových zásob pro přečkání zimy.  

Toto období se také velmi významně zapisuje  

do mysliveckého kalendáře. Přichází doba honů, naháněk  

a dalších druhů společných lovů na drobnou, ale i spárkatou 

zvěř. Tyto tradiční způsoby lovu jsou mezi myslivci velmi 

oblíbeny a nejinak je tomu i v našem spolku. Letošní hony 

v Brozanech jsou naplánovány vždy na soboty v termínech 

23. 11., 14. 12., 21. 12. a 9. 11. v Pístech. Tyto termíny můžete 

dohledat i na vývěsce obecního úřadu.  

Dnes už sice na výřadu nevidíme desítky kusů drobné zvěře, 

jak tomu bylo před nedávnými časy a hon už je nyní spíše 

společenskou událostí kdy se lidé vzájemně potkávají, ale  

i tak je potřeba nezapomínat pravidla bezpečnosti a chovat 

se obezřetně při pohybu v přírodě. Tímto bychom rádi 

požádali veřejnost, aby byla těchto pár dopolední trpělivá  

a dovolila nám bezpečně vykonávat právo myslivosti,  

a pokud to nebude nezbytně nutné, aby omezila pohyb  

na honebních pozemcích v okolí Brozan. Pokud se přeci jen 

stane, že se objevíte v místě, kde právě probíhá leč, vyčkejte 

na místě příchodu některého z myslivců a dbejte jeho 

pokynů. Je rozhodně v zájmu nás všech, aby nedocházelo 

k ohrožení zdraví. Člověk může být sebevíce opatrný, dbát 

všech pravidel bezpečnosti, ale souhra okolností a náhody 

může změnit radost ze společné procházky a lovu v tragédii. 

Děkujeme za pochopení. 
Za myslivecký spolek Brozany – Písty: BcA. Josef Novotný 
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GREEN HORSE INFORMUJE 

Od října se opět rozběhl chovatelský kroužek, do kterého 

dochází 15 dětí z Brozan i okolních měst a obcí. Děti se starají 

o drobná domácí zvířátka a postupně se seznamují i s koňmi.  

Během péče o zvířata se dozvídají, čím se zvířátka krmí, jak  

o ně správně pečovat a jak je něco naučit.  

V okolních obcích probíhají Hubertovy jízdy, které ohlašují 

konec jezdecké sezóny. My, díky spolupráci s Jízdárnou 

Terezín, máme možnost pracovat s koňmi i v zimním období.  

Všem občanům nabízíme možnost odběru koňského hnoje. 

Z hromady vedle stájí je možné si bez obav naložit na záda  

či trakař ;-)  

Zároveň připomínáme, že cizí zvířátka se nekrmí a platí to  

i u koní. Koně mají přesně nastavený stravovací režim tak, 

aby nedocházelo ke zdravotním potížím. Větší množství 

krmiva nebo jakékoli množství nevhodného krmiva 

podaného mimo stravovací plán, může způsobit vážné 

potíže až úhyn zvířete.  

O naše zvířata se staráme s láskou, a tak mají všechno, co je 

třeba včetně péče o srst. Když dostanou chuť vyválet se  

v blátě, sice pak nevypadají jako ze škatulky, ale je to pro ně 

nevýslovné blaho a znamení, že se u nás cítí bezpečně.  

Dá to sice dost práce vyčesat to zaschlé bláto, když se 

chystáte před vyjížďkou sedlat, ale i očista koňského těla 

patří k příjemně stráveným chvílím, kdy se buduje vztah mezi 

koněm a jezdcem.  Hubertu zdar! 

Za Green Horse, z. s.: Mgr. Radka Krunclová 
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HASIČI INFORMUJÍ 

V neděli 29. září se v Brozanech uskutečnil už 12. ročník 

Závodu požárnické všestrannosti mladých hasičů. Do lesa  

ke kempu dorazily děti z deseti různých sborů z celého okresu. 

Na startovní čáru se tu postavilo celkem 34 pětičlenných 

hlídek, rozdělených do tří kategorií, a 15 dorostenců-

jednotlivců. 

Závodníci absolvují zhruba tříkilometrovou trať, na které ještě 

plní různé úkoly. Musejí prokázat znalost první pomoci, střílejí 

ze vzduchovky, překonávají překážku po vodorovném laně, 

vážou uzle, určují azimut za pomoci buzoly …  

Nejprve si závod zaběhli Plamínci, což jsou děti ve věku od tří 

do šesti let. Ti mají trať zkrácenou a úkoly uzpůsobené svému 

věku. V této kategorii zvítězila hlídka z Křešic. V kategorii 

mladších i starších žáků putovalo prvenství shodně  

do Vědomic. V dorostencích si celkové prvenství vybojoval 

Václav Dolejší z Hrobců, a v dorostenkách Blanka Nagyová 

také z Hrobců. Naší jediné hlídce se na domácí půdě vůbec 

nedařilo a skončila až na 10. místě. 
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Celé léto se naše družstvo mužů a starších žáků zúčastňovalo 

série deseti závodů, zařazených do Podřipské hasičské ligy. 

Soutěžilo se v požárních útocích, ve kterých se nám dařilo 

docela dobře. Naši muži ve velké konkurenci obsadili 

celkově 5. místo. Starší žáci si vedli ještě o trochu lépe  

a obsadili 3. místo, a to se ztrátou pouhého jednoho bodu na 

druhé Želízy. Zlato putovalo do Hrobců.    

     

Dovoluji si Vám nabídnout poslední volná místa  

na autobusový zájezd Chorvatsko – Biograd na Moru. Odjezd 

z Brozan ve středu 15. 7. - návrat 25. 7. 2020. Cena zájezdu  

5 500 Kč (ubytování, doprava, cestovní pojištění – možnost 

plateb ve splátkách). Ubytování – mobilní domky leží 

uprostřed hustého borovicového háje v kempu Soline, 

nedaleko živého centra Biogradu. Mobilhomy jsou pro dvě 

až šest osob. Každý má vlastní koupelnu, WC a kuchyňku  

s lednicí a mikrovlnnou troubou. Před každým domkem je 

venkovní posezení.  Pláže jsou zde oblázkovo-písčité,  

s pozvolným vstupem do moře. Po celé délce pláže vede 

promenáda, která je lemována restauracemi. Máte-li zájem, 

volejte nebo pište: mobil 736 222 577 nebo rozec@email.cz. 

Za SDH Brozany nad Ohří: V. Rožcová 

 

VYSTOUPENÍ PĚVECKÉHO SBORU 

17. 11. 2019   

Sokolovna Brozany 14.15 hod. – 30 LET SVOBODY 

29. 11. 2019  

Brozany 17.30 – ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

1. 12. 2019   

Litoměřice – DEN PRO IZRAEL  

8. 12. 2019   

Rochov 18.00 hod. – ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU  
Vedoucí pěveckého sboru: Mgr. Jana Harazímová 
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MŠ A ZŠ INFORMUJÍ 
 

Nedávno děti zasedly do školních 

škamen a už na dvířka ťukají Jeskyňky  

v podobě prvního čtvrtletí. Školní rok 

běží a s ním i různé školní akce.  

I v letošním školním roce pokračujeme  

v pilotáži nové učebnice anglického jazyka. Spolupráce  

s vydavatelem učebnice trvá již třetí rok, a tak letos uvádíme 

„do provozu“ Bloggers 3.  Žáci z 5. a 6. ročníku mají možnost 

zdarma vyzkoušet aplikaci zaměřenou na učení a opakování 

anglických slovíček Wocabee. 

Program s tématem třídění odpadu Tonda obal proběhl  

v pátek 27. září. Na spoustu vyřazených obalů by se také 

určitě dalo bubnovat, ale na skutečné bubny a bubínky si 

děti mohli zahrát také 2. října během hudebního programu 

Bubnování.  

V úterý 15. října měli všichni žáci možnost dozvědět se spoustu 

zajímavého o houbách jedlých i jedovatých. Lektor ukazoval 

houby na obrázcích, ale také měl k dispozici čerstvě 

nasbírané exempláře. 

Ve středu 16. října se naši běžci vypravili na Mostnou horu do 

Litoměřic, kde se zúčastnili tradičního běhu v okolí místní 

dominanty. Naše výprava opět dosáhla na medailové 

pozice.  

V pátek 25. října proběhl projekt Brozany, místo, kam chodím 

do školy. Žáci se během projektu seznámili se zajímavými 

místy v obci a jejich historií. 
 

Za MŠ a ZŠ Brozany nad Ohří.: Mgr. Radka Krunclová 
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PODROBNĚ ZE ŠKOLNÍ KRONIKY 
 

TŘÍDĚNÍ ODPADU „TONDA OBAL NA CESTÁCH“ 

V pátek 27. 9. 2019 proběhla na naší škole beseda o třídění 

odpadu. Dozvěděli jsme se opravdu mnoho zajímavých věcí. 

Nejenom, že jsme se učili třídit odpad, ale také jsme se 

seznámili s recyklací papíru, plastů a jiných druhů odpadů.  

Věděli jste, že je v naší republice až 600 skládek, že spalování 

odpadu v domácnosti je trestný čin, že sběrem papíru 

zachráníte až 2 000 000 stromů, že papír lze recyklovat 5 – 7x, 

že za 1 kg papíru ušetříte 100 litrů vody?  

To a ještě mnoho dalšího nám zábavnou formou přednesli  

2 lektoři. Těšíme se na příští besedu a pamatujte: „Třiďte 

odpad, má to smysl!“ 

 

 
 

BUBNY 

2. 10. 2019 proběhl velmi pěkný program s názvem Bubny pro 

vás. Bubnování si užily nejdříve děti a paní učitelky z 1. stupně 

a po velké přestávce se školáčci vyměnili se školáky, kteří si 

také bubnování užívali. Páni Radek Břicháč  

a Milan Ferko ("DJ Arnošt") si pro každého z nás připravili 

bubínek, na který jsme se učili bubnovat určitý rytmus. Když 

se nám to podařilo, pustil Arnošt písničku a my jsme se do 

toho dali. Bubnovali jsme na písně We will rock you od skupiny 

Queen, Wakawaka od Shakiry, Villa Sofia od Alvara Solera  

a píseň Despasito a mnoho dalších současných oblíbených 

písní.  
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HOUBY 

V úterý 15. 10. 2019 proběhla na naší škole přednáška  

o houbách. Nejdříve si přednášku vyslechli naši nejmenší 

žáčci z 1. - 3. třídy, po velké přestávce následovala 

přednáška pro 4., 5, třídu a 6. třídy, a nakonec se poučili  

i nejstarší žáci ze 7. - 9. třídy. 

Mykolog, fotograf, člen ČMS a zakladatel mykologického 

kroužku v Mělníku Jaroslav Malý nás seznámil se spoustou 

zajímavostí ze světa hub. Dozvěděli jsme se, které houby jsou 

výborné do kuchyně, které jsou léčivé, které voní nebo 

zapáchají nebo po kterých houbách nám nebude dobře. 

Fotografie hub pan Malý promítal na plátno. Zjistili jsme, že: 

- existuje houba s názvem čapulka nebo květnatec 

- míhavku vodní najdeme všude, kde je velmi čistá voda 

- je jednoduché rozeznat jedlé a nejedlé druhy bedel  

a žampionů 

- po holubince vrhavce nám bude špatně (hádejte 

jak?) 

- houba hvězdovka se klube z vajíček, rozpukává se  

na 4 cípy a připomíná ženský prs 

- sírovka roste na ovocných stromech 

- muchomůrka zelená dokáže zahubit svým jedem  

až 100 000 myší 

- jed pavučince působí až po několika dnech  

až týdnech 

- si můžeme poplést jedovatou závojenku s mladou 

plodnicí hřibu 

- že sebrání hřibu královského vás může stát 5000 Kč, 

protože je přísně chráněný 

Pan Malý nám ukázal i sebrané houby přímo z lesa. Též jsme 

mohli ochutnat nejedlou holubinku (pálila jako feferonka), 

muchomůrku červenou (byla moc dobrá) nebo pastilky  

s pomerančovou příchutí z hlívy ústřičné (nebylo to špatné). 

Přednáška nás všechny zaujala. Takže, hurá do lesa  

na houby!!!!! (více informací na webu: www.naturalis.cz) 

PROJEKTOVÝ DEN – BROZANY, místo, kam chodím do školy 



20 

25. 10. 2019 proběhl celoškolní projektový den Brozany.  

V 8 hod. se všechny třídy sešly u sochy sv. Jana 

Nepomuckého. Zde jsme se dozvěděli od koordinátorky 

projektu Sandry Staré několik zajímavostí o tomto světci. 

Potom se třídy rozdělily do skupin a vydaly se na svá 

stanoviště. Na úřadu městyse nás čekala paní Markéta 

Vaníčková, připravila nám na ukázku razítka, pečeť, zápis do 

knihy při vítání občánků, závěsný odznak starosty městyse, 

kroniku městyse a knihu z roku 1914. Po návštěvě úřadu jsme 

se zastavili u naší stoleté lípy a děti zapálily svíčky na počest 

padlých brozanských občanů. Dále jsme navštívili archiv 

ČHMÚ, kde nás prováděla paní Václava Junková. Zde jsme 

si prošli budovu a mohli vidět veliké množství zarchivovaných 

údajů (děti říkaly – To by bylo sběru :-). Vyplazili jsme se na 

tvrz, kde jsme si prohlédli expozici o Brozanech. Pokračovali 

jsme k domu u Strádalů, kde žila rodina Mikulova. Tato rodina 

byla ve II. světové válce zavražděna gestapem, stejně jako 

významný brozanský rodák Václav Voborský, po kterém se 

jmenuje další naše ulice. Mikulovou ulicí jsme zašli do ulice 

Kozí, kde jsme obdivovali kapličku v empírovém stylu  

z 1. poloviny 19. století. Před Sokolovnou si děti poslechly, kde  

a kdy byl založen v Brozanech Sokol a něco málo z historie. 

Potom už zbývalo navštívit školu a prohlédnout  

si s P. Adrianem Zemkem kostel sv. Gotharda. Děti dostaly 

pracovní listy, které vypracovaly organizátorky projektu  

S. Stará a M. Danišková. Byl to hezký den a my jsme se 

dozvěděli o naší obci zase něco nového.  

 
Za MŠ a ZŠ Brozany nad Ohří.: Mgr. Jana Harazímová 
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ŠKOLNÍ DRUŽINA INFORMUJE 
 

Provoz školní družiny začal 2. září a byla otevřena dvě 

oddělení, do každého bylo zapsáno 30 žáků. Zápis probíhal 

dle předem daných kritérií. S žáky pracují a starají se o ně dvě 

vychovatelky. 

 Během září se žáci vzájemně seznamovali, poznávali 

prostory školní družiny a okolí. Byli upozorněni na místa, kde 

musí být více opatrní a dodržovat bezpečnost. Seznámili se 

s celoroční družinovou hrou Cesta za pokladem, v té budou 

plnit zadané úkoly a dodržovat určená pravidla. Za odměnu 

budou dostávat zlaťáky, které na konci školního roku poslouží 

pro vyhodnocení celé hry. 

V říjnu se žáci probírali historií městyse Brozany nad Ohří. Četli 

z knih o historii, porovnávali život dříve a nyní. Také  

si připomněli slušné chování na veřejnosti, v dopravních 

prostředcích, chování mezi sebou a k dospělým.  

Už nyní se u školní družiny hromadí dýně a ty budou použity 

na výzdobu při chystané akci Strašidelný les. Uskuteční se  

1. listopadu v brozanském lese. V lese žáci společně s rodiči 

budou na stanovištích plnit úkoly. Ve školní družině si pak 

budou moci o všem společně při kávě a čaji popovídat.   

Ve školní družině se určitě nikdo nenudí. 
Vedoucí vychovatelka ŠD: Milena Zázvorková  
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RYBÁŘI INFORMUJÍ 

Vážení občané, kolegové rybáři, přátelé od vody, léto  

a prázdniny máme za sebou. 

Je podzim a čeká nás už jen zima.  Ta začíná 22. prosince 

2019 v 05:18:56 h. Dny jsou kratší a chladnější, rostliny 

odkvétají a ze stromů opadává listí, zvířata si připravují zásoby 

potravin na zimu a na zimní období se připravují i ryby. U vody 

už je větší klid, rybáři mají naději ulovit pěkného kapra či 

dravce, kteří zvyšují svoji aktivitu. Loví se na přívlač, nebo  

na nástražní rybičku /např. plotičku, ouklej, hrouzka/. Pěkný 

úlovek se povedl panu Čermákovi, který je členem naší 

skupiny, ulovil candáta 85 cm – 6 kg. 

I nadále se výbor MO ČRS Litoměřice a výbor místní skupiny 

schází 1x za měsíc, abychom plnily úkoly, které nám vyplívají 

z naší záliby – rybaření, a které nám ukládají nadřízené 

orgány. Členové rybářské stráže naší MS kontrolují hlavně náš 

revír Ohře 1.   

 Dbáme na dodržování rybářského řádu, a hlavně se 

zaměřujeme na to, aby rybáři dodržovali místo lovu v čistotě 

a nezanechali po sobě nepořádek. Bohužel, ne vždy se rybáři 

chovají u vody podle našich představ, porušují tak rybářský 

řád a každý rok proto zadržíme, sebereme několik povolení k 

rybolovu. V září byly zadrženy 4 povolenky za hrubé porušení 

RŘ.  

Byl zaměřen pozemek pod naší rybářskou chatou naproti 

chmelnici a podáme žádost o odkup pozemků od Lesů ČR.  

Připravuje se návrh na plošný zákaz ponechání si reofilních 

druhů ryb / parma obecná, podoustev říční a ostroretka 

stěhovavá/ na revírech Labe, Ohře 1 a Ploučnice.  

V současné době je návrh na KÚ Ústeckého kraje  

a Libereckého kraje ke schválení. Platilo by to od roku 2020.  

Připravuje se navýšení povolenek na rok 2020. Územní 

pstruhová a mimopstruhová o 100 Kč, celosvazová 
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pstruhová a mimopstruhová o 350 Kč. V roce 2018 byl nárůst 

prodeje povolenek – u MP o 1200 a u PP o 60 ks. Týká se  

to Ústeckého kraje. Celkem má SÚS k 8/2019 29 605 členů. 

V neděli dne 13. 10. 2019 se konaly dětské rybářské závody 

na Karaši. Jsou pořádány k ukončení sezóny 2019. Hlavní 

pořadatel je Zděnek Novák  

Je podzim, nastala doba výlovů. Letošní sucho a tropická 

vedra rybám dost uškodila, někde došlo i k úhynu, nebo 

dokonce k velkému úhynu ryb. Nás se to díky bohu netýkalo 

a v našem revíru ryby toto období přežily dobře, i když 

průtoky byly v Brozanech velmi nízké. V září byl průtok  

v Brozanech pořád pod 8 m3/s. 

Ryby přežily i díky jezu v Hostěnicích, který řeku okysličuje. 

Proto stále budeme proti výstavbě další MVE na krásné řece 

Ohři, nechceme suchý jez v Hostěnicích.  

V polovině srpna prováděli pracovníci VŠ Vodňany 

ichtyologický průzkum pod jezem v Doksanech. Monitorovali 

druhové zastoupení ryb a výskyt hlaváče černoústého. 

Hlaváč se k nám dostal z Černého moře. Je to malá invazivní 

ryba. Rychle se množí, což způsobuje, že počty ostatních 

druhů ryb, kvůli menšímu množství potravy v řece klesají. 

Žije u dna a pohybuje se přískoky. Je to nebezpečný 

predátor, který požírá plůdky ostatních ryb. Při květnovém 

kontrolním odlovu pod zdymadly v Ústí n/L. – Střekově, 

napočítali pracovníci Fakulty rybářství Jihočeské univerzity, 

kteří se výskytem hlaváče zabývají 944 ks. To je ohromné 

alarmující číslo, neb v roce 2018 to bylo 300 ks.  

Naší velkou akcí a tzv. rybářskými žněmi je vždy každoroční 

výlov rybníka. V sobotu 28. září jsme provedli za účasti 

některých členů MO ČRS Litoměřice tradiční výlov rybníka  

u kempu v Brozanech. Přišlo dost diváků, hlavně rodiče  

s dětmi, brigádníků už tolik ne, ale nakonec jsme to zvládli. 

Bylo sloveno celkem 584 ks kapra K2 = 702 kg, to je průměr 

1,2 kg. Dále sloveno 425 ks cejna o váze 85 kg.  Bylo tam  
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i několik štik a malých sumečků. Ty jsme vrátili, vysadili  

do podrevíru č. 2. Vylovené ryby zarybnily náš revír Ohře  

1. Násada byla v dobrém zdravotním stavu, krásná čistá 

ryba. Výlov byl dobře hodnocen. Musíme zde poděkovat 

členu výboru Pavlu Kozákovi a Michalu Vaňkovi, kteří kapry 

krmili. Zpět do chovného rybníka jsme vrátili 50kg násady 

kapra K1, aby nám do příštího výlovu vyrostla. Dále byla 

slovena v nádrži Břehoryje násada kapra K1, celkem 16 680 

ks o váze 834 kg, i tu jsme vysadili do chovného rybníka  

v Brozanech. Z Litoměřic nám přivezli krmení a násada se 

bude muset pečlivě krmit, aby přežila zimní období.   

Trochu informací z výroční zprávy Českého rybářského svazu 

za rok 2018. Členská základna vykázala celkový početní 

nárůst o 2400 členů, z toho bylo 1544 dospělých,  

211 mládeže, 15 až 18 let a 645 dětí do 15 let. Mezi členy je 

evidováno 10 252 žen. ČRS tvoří 7 územních svazů se  

485 místními organizacemi.  

Početně nejsilnější je s 44tisícovou členskou základnou 

územní svaz pro Severní Moravu a Slezsko. Nejpočetnější 

místní organizace je MO Ostrava / 6508 členů / a MO ČRS 

Plzeň / 6228 členů/. Nejmenší je MO Přílepy u Rakovníka  

s 19 rybáři. Aby rybáři měli kde lovit, potřebují rybářské revíry. 

Celková plocha revírů je 35 162 ha. Drtivou většinu revírů tvoří 

„státní„ vody, tedy vodní toky a údolní nádrže. 

Mimopstruhových je 868 o celkové výměře 31 857 ha, 

pstruhových pak 459 o rozloze 3305 ha a délce 6288 km.  

Na výkon rybářského práva na uvedených revírech dohlíží 

4812 dobrovolných členů rybářské stráže, jejich počet se 

zvýšil o 149. Rybáři se také mohou setkat s profesionální 

rybářskou stráží. Těch je zatím jen 19. ČRS je významným 

chovatelem ryb – hospodaří na 1973 chovných rybnících  

o výměře 2330 ha. V roce 2018 z nich bylo vyloveno 2172 tun 

ryb, což představuje zhruba polovinu potřeby ryb pro 

zarybnění našich revírů.  
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Každý revír má od příslušného orgánu státní správy rybářství 

stanovený zarybňovací plán.  

ČRS vysazuje do revírů 30 druhů ryb, včetně ohrožených.  

V roce 2018 bylo vysazena násada v celkové hodnotě 209 

mil. Kč. To je o 4.3 mil. Kč více jak v roce 2017.  

Celkem bylo uloveno ze všech revírů ČRS 1,656 mil. kusů ryb 

o hmotnosti 2710 tun, což představuje nárůst o 63 tisíc kusů, 

resp. 74 tun. Další detailní informace najdete  

na www.rybsvaz.cz  

Vážení občané, kolegové rybáři, užívejte si krásné podzimní 

dny, hezký pobyt u řeky na lovu a pěkné úlovky. 
 

V Brozanech dne 13. 10. 2019.   

Za MS Doksany: Jan Šlosr, jednatel 

 

SPORT TEAM INFORMUJE 

CAMPING CUP 

V minulém zpravodaji byly uveřejněny výsledky z 20. ročníku 

Camping Cupu. Omylem došlo k záměně pořadí u 3. a 4. 

hráče. Správně je 3. místo Radek Šteker a 4. Jaroslav 

Vaníček.   
Za SPORT TEAM, z. s.: Mgr. Jan Řebíček 
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NEMOCNICE LITOMĚŘICE INFORMUJE 
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NEMOCNICE LITOMĚŘICE INFORMUJE 
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CAFE KERAMIK – POZVÁNKA 
 

V pátek 22. 11. 2019 jste všichni srdečně zváni 

na cestovatelskou přednášku „Pěšky džunglí 

do Ztraceného města“ Sierra Nevada  

de Santa Marta, Kolumbie, v CAFE KERAMIK, 

Palackého nám. 22 od 18 hod. 

 

 

Datum příští uzávěrky: 16. prosince 2019 
Kontakt: Mgr. Martina Danišková 

 zpravodaj@brozanynadohri.cz 
 

Občasník ZPRAVODAJ MĚSTYSE BROZANY NAD OHŘÍ.  

Za obsah článků odpovídá jejich autor. 

Vydává městys Brozany nad Ohří, IČO 00263397.  

Je evidován na MK ČR pod č. j.: E 18608. 
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